
 

 
ZÁPIS Č. 10 / 2007 (190) 

ZE ZASEDÁNÍ  AKADEMICKÉHO SENÁTU  VUT  KONANÉHO DNE  13. LISTOPADU  2007   
V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ  

 
 
Přítomni: viz prezenční listina (celkem 17 členů AS VUT) 
Omluveni: Doc. Lhotáková/Fa , doc. Kvíčala/FaVU  
 studenti: V. Donthová 
 dle skrutátorů je záznam o odchodu v 13:10 hod. - dr. Spoustová a 
 studenti: P.Donth a Ing. P. Polách 
Hosté: rektor Rais, prorektoři Jura, Fiala, Nový, Švec, kvestor Kotek,  
 tisková mluvčí Vanýsková, doc. Münsterová, Dr. Lepková/CESA, 

student M. Hrubý/FAST 
 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Zahájení jednání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení zápisu ze zasedání AS VUT ze dne 16. 10.  2007 
4. Informace rektora, prorektorů, kvestora a tiskové mluvčí 
5. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
6. Dodatek č. 4 k Pracovnímu řádu VUT v Brně 
7. Zástupce Fakulty chemické VUT ve Sněmu Rady vysokých škol 
8. Volba předsedy Studentské komory AS VUT 
9. Legislativní záležitosti 

 Vyjádření AS VUT k pravidlům voleb do Akademických senátů fakult VUT 
 Vnitřní předpisy ÚSI  

10. Vědecká rada ÚSI 
11. Ekonomické záležitosti 
12. Pedagogické záležitosti 
13. Různé 

 Návrh zástupců studentů a akademických pracovníků VUT v Dozorčí radě KaM 
 

PRŮBĚH JEDNÁNÍ: 
 
1. ZAHÁJENÍ JEDNÁNÍ  A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 

Jednání zahájil předseda AS VUT doc. Dalík v 9:10 hod. Přivítal všechny hosty i přítomné sená-
tory a omluvil prorektora Kotoula. Do funkce skrutátorů navrhl doc. Gescheidtovou a Dr. Pope-
lu. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Gescheidtovou a Dr. Popelu. 
Hlasování: pro – 13  hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování –  2 hlasy. 
 
UAS 1. 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátory doc. Gescheidtovou a Dr. Popelu. 
 
 



2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ 

Předložený program byl schválen.  
Hlasování: pro – 17  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
3.  SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT DNE 6. 10.  2007 
 
Předsedkyně pedagogické komise AS VUT Dr. Krupková uvedla, že v odstavci čl. 10, věnova-
ném mezifakultní výuce byla nesprávně formulována věta: „V důsledku toho, že nelze zajistit 
vyhrazení deseti kreditů ve volitelných předmětech na všech fakultách, nebyl návrh pedagogické 
komise AS VUT akceptován.“ Znění změny bylo předmětem diskuse a jednání PK dne 30. 10. 
2007. Předsedkyně PK navrhla, aby přesná formulace změny v zápisu AS VUT týkající se této 
problematiky byla přesunuta do pedagogických záležitostí jednání AS VUT. Ing. Hanušová po-
žadovala, aby uvedená změna byla projednána ihned. Dr Popela doporučil, aby stávající formu-
lace byla nahrazena požadavkem, aby návrh usnesení byl vrácen k projednání v PK AS VUT. Po 
krátké diskusi byl přijat tento návrh na usnesení: 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje tuto změnu v zápisu ze zasedání AS VUT č.8/2007 konaného dne 16.10. 
2007: Poslední věta odstavce čl. 10, věnovaného mezifakultní výuce ve znění „V důsledku toho, 
že nelze zajistit vyhrazení deseti kreditů ve volitelných předmětech na všech fakultách, nebyl 
návrh pedagogické komise AS VUT akceptován“  se nahrazuje větou „V důsledku toho, že nelze 
zajistit vyhrazení deseti kreditů ve volitelných předmětech na všech fakultách, byl návrh PK vrá-
cen k projednání v PK AS VUT“.  
Hlasování: pro – 13  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 4 hlasy. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č.8/2007 konaného dne 16.10. 2007 se změnou 
uvedenou v usnesení UAS2.  
Hlasování: pro – 14  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
UAS 2 
AS VUT schvaluje tuto změnu v zápisu ze zasedání AS VUT č.8/2007 konaného dne 16.10. 
2007 s touto změnou: Poslední věta odstavce čl. 10, věnovaného mezifakultní výuce „V důsledku 
toho, že nelze zajistit vyhrazení deseti kreditů ve volitelných předmětech na všech fakultách, ne-
byl návrh pedagogické komise AS VUT akceptován“  se nahrazuje větou „V důsledku toho, že 
nelze zajistit vyhrazení deseti kreditů ve volitelných předmětech na všech fakultách, byl návrh 
PK vrácen k projednání v PK AS VUT“.  
 
UAS 3 
AS VUT schvaluje zápis ze zasedání AS VUT č.8/2007 konaného dne 16.10. 2007 se změnou 
uvedenou v usnesení UAS2.  
 

4. INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A TISKOVÉ MLUVČÍ 
 

 Rektor Rais 
 informoval o jmenování nových profesorů prezidentem republiky dne 5. 11. 2007 

v Karolinu. Z celkového počtu 87 jmenovaných profesorů je pět z VUT Brno,  
 dne 5. 11. 2007 se uskutečnilo jednání ve věci OP VpK a VaV pI na VUT za účelem podpo-

ry a koordinace navržených projektů, 
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 dne 30. 10. 2007 byl zahájen veletrh pomaturitního vzdělávání GAUDEAMUS, který se 
bude od příštího roku konat i v Praze a za účasti zahraničních univerzit, 

 pozval členy AS VUT na slavnostní otevření kampusu FIT VUT, které se uskuteční ve čtvr-
tek 15. 11. 2007 od 11:00 hod. na ulici Božetěchova 2, 

 v minulém týdnu byla podepsána dohoda o spolupráci s Technickou univerzitou ve Vídni. 
Jednání se za VUT zúčastnili rektor Rais a prorektor Fiala. Na velvyslanectví ČR ve Vídni 
proběhla prezentace VUT a MU pro partnerské vídeňské univerzity a pro Hospodářskou 
komoru Dolního Rakouska,  

 dne 30. 10. 2007 se konalo jednání Dozorčí rady CEITEC. Z každého regionu bude podpo-
rován jen jeden velký projekt. Ústavy AV ČR z jihomoravského regionu podávají samostat-
ný projekt „synchrotron“, který je konkurencí CEITECu. VUT bude podporovat synchrotron 
jako součást CEITEC. Zástupci VUT budou iniciovat další jednání s Akademií věd s cílem 
dosáhnout podání jediného velkého projektu z regionu. Další schůze Dozorčí rady CEITECu 
se bude konat dne 27. listopadu 2007, 

 Jednací řád Dozorčí rady KaM je připraven k podpisu. 
 
Člen SK AS VUT P. Donth požádal rektora, aby byl se zněním připraveného Jednacího řádu 
seznámen ještě před podpisem. 
 

 prorektor Nový 

 uvedl, že na základě usnesení AS VUT č.13 ze dne 21. 9. 2007 byly předsedovi AS předány 
stavební programy součástí VUT, které by měly být dislokovány na Akademickém náměstí 
včetně vyjádření FaVU a FA. Bude vyhlášena veřejná architektonická soutěž na využití areá-
lu „Akademické náměstí“. 

 Institut celoživotního vzdělávání zahájil minulý týden svou činnost v nových prostorách na 
ulici Rybkova. Jak po stránce prostorové tak po stránce koncentrace byly touto změnou pro 
ICV vytvořeny lepší pracovní podmínky. Prorektor vyslovit uznání kvestorovi a Odboru in-
vestic a majetku. 

 
 prorektor Jura 

podal tyto informace o činnosti nakladatelství VUTIUM: 
 Kniha Musilová + Musilová: Matematika v nákladu 600 kusů je rozebrána. VUTIUM má 

zájem o uzavření smlouvy s autorkami na dotisk 1000 kusů, 
 dne 1.11. 2007 se uskutečnila prezentace knihy „Organická chemie“ vydané ve spolupráci 

VUT s pražskou VŠCHT. Za VUT se zúčastnili děkan FCH a prof. Friedl,  
 zasedání Ediční rady nakladatelství VUTIUM se bude konat dne 30. 11. 2007. Programem 

jednání bude vyhodnocení edičního plánu roku 2007 a návrh plánu na rok 2008, do kterého 
budou zařazeny i nevydané publikace z edičního plánu roku 2007. O pořadí publikací v edič-
ním plánu na rok 2008 bude rozhodovat hlasování jednotlivých odborných sekcí ediční rady. 

 
O situaci knihoven VUT: 
 Současná situace knihoven není uspokojivá a není řešena systémově. Prorektor navrhuje jed-

notný systém, tj. fakultní režim pro všechny knihovny VUT. Vzhledem k důležitosti kniho-
ven navrhuje, aby z rozpočtu VUT byly vyčleněny finanční prostředky pro knihovní činnost 
(cca ve výši 4-5 mil.Kč), které by byly přiděleny fakultním knihovnám podle počtu studentů  
a průměrného koeficientu ekonomické náročnosti, 

 výhledovým ideálním řešením za předpokladu, že budou vybudovány objekty Technická 10, 
Technická 12 a fakulty FA a FaVU budou situovány na Akademickém náměstí je umístění 
knihovních služeb VUT do tří lokalit: 1. Společná knihovna pro FAST, FaVU a FA (KIC), 2. 
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Knihovna  Božetěchova (FIT), 3. Nová společná knihovna pro FSI, FEKT, FCH a FP 
v areálu Pod Palackého Vrchem. Stavbu a vybavení této společné knihovny lze financovat 
z prostřed-ků  OP. Děkanům fakult byl rozeslán dopis s žádostí o vyjádření názoru na řešení 
problematiky knihoven. Odezva byla převážně pozitivní, 

 dne 23. 11. 2007 se uskuteční zasedání knihovní rady. Do programu jednání je zařazen režim 
a financování knihoven na VUT, zpřístupňování vysokoškolských kvalifikačních prací a in-
formační vzdělávání na VUT. 

CVIS:  
 Protože z CESA odešli dva pracovníci, kteří mj. provozovali IT CESA, uskutečnila se schůz-

ka pracovníků CVIS s Dr. Bogdálkem o dalším způsobu provozování IT technologií CESA. 
CVIS navrhne podmínky, za kterých bude provoz  IT realizován. Dne 12. 11. 2007 se usku-
tečnilo jednání zaměřené na technický popis a převedení IT systému CESA, 

 v souvislosti s přechodem FEKT na centrální IS se dne 16. 11. 2007 bude konat kontrolní 
den. Přechod FEKT na centrální systém IS probíhá zatím úspěšně. 

 
 prorektor Fiala 

 doplnil informace rektora o návštěvě Technické univerzity ve Vídni,  
 informoval o návštěvách, navázání kontaktů a možnostech uzavření smluv o spolupráci 

s univerzitami v Damašku, Srbsku a s Polytechnikou v Kyjevě, 
 od 1. 11. 2007 nastoupil do funkce vedoucího útvaru vnějších vztahů Mgr. David Lobpreis a 

do funkce referentky, specialistky pro komunikaci nastoupila Mgr. Kamila Skripalová,  
 Národní divadlo v Brně nabídlo 100 volných vstupenek pro studenty a zaměstnance VUT na 

poslední představení opery Boris Godunov. Představení se koná dne 27. 11. 2007 od 19:00 
hod. 

 
 prorektor Švec 

 sdělil, že data v matrice studentů byla uzavřena. V matrice jsou uvedeni všichni studenti ba-
kalářských, magisterských a doktorských studijních programů a rovněž mobilitní studenti na 
krátkodobých pobytech. V příloze č.1 je rozepsán aktuální stav počtu studentů dle jednotli-
vých fakult a studijních programů nově zapsaných v akademické roce 2007 a celkový počet 
studentů, 

 na MŠMT je připravována „ Příručka pro příjemce finanční podpory v rámci Operačního 
programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost v programovém období 2007 – 2013,“ jejíž 
vydání se předpokládá po 14. 3. 2008, 

 proběhla schůzka koordinační rady OP, kde byly diskutovány náměty projektů z fakult pro 
program VpK, prioritní  osa 2.2. Předpokládá se 4 -5 projektů celoškolských a centrálních, 
fakultám bude ponechána volnost v počtu a výběru dalších projektů, 

 byla vydána směrnice pro ubytovací stipendium. Rozhodnutím rektora VUT je stanoveno 
ubytovací stipendium na poslední čtyři měsíce roku 2007 ve výši 800 Kč. 

 
 kvestor Kotek 

 předložil žádost o projednání záměru vykoupení pozemku v lokalitě „Pod Palackého 
Vrchem“ a dále pozemku v lokalitě Královo Pole, v sousedství FIT VUT v Brně. Uvedl, že 
záměr vykoupení pozemku od společnosti ZELENINA a.s. na ulici Metodějově byl předjed-
nán ve Správní radě VUT, protože předmětný pozemek nebyl zahrnut do generelu VUT a ne-
ní součástí Dlouhodobého záměru na období 2006 až 2010. Pozemek lze výhledově použít 
pro umístění objektu Útvaru transferu technologií. 

 v září letošního roku byla podána stížnost AS Fakulty stavební týkající se výluky programu 
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SAP. Kvestor kauzu uzavřel z důvodu, že mu nebyly předány průkazné podklady ze strany 
stěžovatele. Současně požádal, aby byly dodržovány standardní postupy řešení stížností, tj. 
aby stížnosti byly předkládány nejprve vedení fakult a teprve potom vedení VUT. 

 
 tisková mluvčí Vanýsková 

 informovala o tiskových konferencích, z nichž největšího úspěchu a ohlasu dosáhla prezenta-
ce „gumoasfaltu“, vyvinutého pod vedením doc. J. Kudrny na Fakultě stavební, 

 je dokončena základní aktualizace webových stránek. Byly doplněny některé překlady do 
angličtiny a zveřejněna celková organizační struktura VUT i útvarů prorektorů. Na úpravě se 
podílely Bc. Donthová a  PhD.Vanýsková ve spolupráci s pracovníky CVIS, 

 s Dopravním podnikem města Brna bylo dohodnuto, že název nové zastávky tramvajové lin-
ky číslo 12 bude „areál VUT v Brně –Medlánky.“ 

 
Dotazy a připomínky členů Akademického senátu na vyjádření a sdělení vedení VUT. 

Dr. Popela  
 se obrátil na tiskovou mluvčí s dotazem, jak jsou na VUT mediálně zpracovávány posudky a 

hodnocení tématiky „RADAR“. Dr. Vanýsková uvedla, že je připravován článek, který bude 
zveřejněn v časopise Události. Rektor uvedl, že jde o odborný problém, jehož řešení není v 
působnosti VUT. 

 Informoval o usneseních EK v kompetenci kvestora: 
 - Usnesení EK AS VUT č.3 : EK AS VUT diskutovala o předložených materiálech k ana-
lýze možností navyšování tarifů. Konstatovala, že existují možnosti dalšího zdokonalení. Materi-
ály nepokládá za zcela vyčerpávající, nicméně považuje usnesení AS vztahující se k této proble-
matice za splněné. Zdůrazňuje, že jednání o navýšení tarifů je výhradně záležitostí vedení VUT a 
odborové organizace. 
Ing. Hanušová položila kvestorovi tento dotaz: „Jak se bude řešit situace, kdy fakulta nebude mít 
finanční prostředky na mzdy ani na provoz?“ Kvestor odpověděl, že je nutno především kvalifi-
kovaně posoudit počet zaměstnanců, jejich zařazení do tříd a relevantní výši nákladů fakulty. 
Fakulta může za tímto účelem využít rezervních fondů. Dále uvedl, že žádná fakulta by neměla 
mít problém z důvodu navýšení mzdových tarifů. Přijatelné je navýšení mzdových tarifů do 8%. 
 - Usnesení EK AS VUT č.4: EK AS VUT doporučuje AS VUT s ohledem na přípravu roz-
počtu VUT na rok 2008, aby žádal předložení informací o zajištění financování investičních akcí 
v příštích letech včetně informací o možnostech alternativního financování včetně vyhodnocení 
rizik. Kvestor odpověděl informací ze zasedání Správní rady VUT. Popsal navržené modely fi-
nancování plánovaných investic do objektů VUT a upozornil, že je potřeba aktualizovat program 
obnovy majetku. Uvažuje se o využití úvěru na výstavbu jednoho objektu VUT a o prodeji ně-
kterých objektů. Opět se očekává zmenšení množství neinvestičních prostředků, které bude nut-
no vyměnit za prostředky investiční. Přesnější informace o financování investičních akcí budou 
předány po uzavření jednání a po schválení Správní radou VUT. 
 - K předloženým Stavebním programům součástí VUT: EK AS VUT konstatuje, že v  
předložených tab. 01 až 04 se neobjevuje propojení s potřebami jiných fakult. Např. velikost auly 
a některé obslužné prostory by pravděpodobně bylo možno redukovat s ohledem na možnosti 
výuky formou kombinovaného a plně distančního vzdělávání.  Materiály byly předloženy prorek-
torem Novým včetně stanovisek Fakulty výtvarných umění a Fakulty architektury. Prorektor 
Nový požádal o předání kontaktu na členy ekonomické komise k dořešení jejich výše uvedených 
připomínek. Kvestor poukázal na další lokality pro výstavbu objektů VUT v letech 2008 – 2012  
(Kolejní 10, centrální archiv VUT na ul. Kaunicova, Technická 12, dostavba sportovních  areá-
lů). 
 - EK AS VUT na zasedání dne 30. 10. 2007 projednávala otázku provozu Severních klau-
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zur objektu FIT, který bude sloužit pro ubytování. EK AS VUT trvá na plnění Pravidel pro tvor-
bu rozpočtu VUT a žádá vedení VUT o informaci, jakým způsobem se zajistí převod příjmů 
z nově budovaných kapacit financovaných VUT do rozpočtu VUT. Kvestor stručně uvedl, že 
hlavní pravomoci zůstávají rektorovi a kvestorovi, správa kolejí zajišťuje pouze provozní služby 
spojené bezprostředně s ubytovacím servisem. 
 Upozornil prorektora Juru na nesrovnalosti v software pro zadávání těch dat do RIV, která 

jsou podkladem pro hodnocení soutěže „TOP 10.“ Prorektor přislíbil ověření a zabezpečení 
korekce software. 

 
Ing. Hanušová požádala o doporučení a technickou radu, jak dosáhnout prodloužení časového 
intervalu platnosti webových stránek při zadávání bakalářských prací. Prorektor Jura sdělil, že se 
k této otázce vyjádří až po ověření a odborném posouzení problému. 
 
Student P. Dub z pověření Kolegia děkana FaVU vznesl dotaz k Směrnici kvestora č.2/2007 
„Úhrady za mimořádné a nadstandardní administrativní úkony.“ Otázka se týkala  upřesnění 
termínu „nadstandardní úkon“ a uvedení podkladů, dle kterých je stanovena výše poplatku 200 
Kč, kterou absolventi hradí v souvislosti s ukončením studia a předáváním diplomů. Kvestor 
konstatoval, že výše poplatku nebyla při tvorbě směrnice upravována. Jde o částku nutnou 
pro zajištění slavnostního ceremoniálu (hudební doprovod, finanční úhrada činnosti všech zú-
častněných aktérů atd.) Výši poplatku může upravit nebo jej zcela prominout děkan fakulty nebo 
prorektor Švec. 
 
5. INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 

 Doc. Münsterová uvedla, že z předsednictva RVŠ nejsou žádné nové informace. Další, již   6. 
zasedání sněmu Rady vysokých škol se koná dne 22. listopadu 2007. Informovala o připra-
vovaném jednání Pracovní komise RVŠ pro kvalitu vysokých škol na univerzitě v Hradci 
Králové, které se uskuteční dne 20. 11. 2007 od 9: 30 hod. Pozvala členy AS VUT k účasti 
na této akci. 

 Dr. Popela citoval přijaté usnesení EK AS VUT - výzvu pro zástupce AO VUT ve sněmu 
RVŠ. Jeho doplňující sdělení se týkalo metodiky hodnocení VaV- IF, kde je řešena proble-
matika srovnatelnosti výše ohodnocení publikační činnosti mezi různými obory. Zdůraznil, 
že na jednání za účasti prof. Zrzavého, Ing. Fischera a prof. Haasze bylo dosaženo jednotné-
ho stanoviska. Byl navržen jistý vzorec, nahrazující systém propočtu vycházející z mediánu, 
což je jen kvantitativní statistický znak. 

 
6. DODATEK Č.4 K PRACOVNÍMU ŘÁDU VUT V BRNĚ 

Tento dodatek byl AS VUT předložen kvestorem v zastoupení rektora VUT dne 15. 10. 2007. 
Dokument byl projednán legislativní komisí AS VUT dne 12. 11. 2007, dne 13. 11. 2007 eko-
nomickou komisí a bez připomínek doporučen AS VUT ke schválení. AS VUT přijal doporučení 
EK a LK AS VUT. 
  
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje předložený Dodatek č. 4 k Pracovnímu řádu VUT v Brně. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
UAS 4  
AS VUT schvaluje předložený Dodatek č. 4 k Pracovnímu řádu VUT v Brně. 
 
7. ZÁSTUPCE FAKULTY CHEMICKÉ VUT VE SNĚMU RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
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Dne 8. 11. 2007 schválil AS FCH návrh, aby pan doc. RNDr. František Krčma, Ph.D. byl zá-
stupcem FCH VUT ve Sněmu Rady vysokých škol. AS FCH zároveň doporučuje, aby se doc. 
Krčma stal členem výboru Fondu rozvoje vysokých škol. Na základě diskuse a zejména vysvět-
lení způsobu, jak Rada vysokých škol obsazuje místa ve výboru FRVŠ doc. Münsterovou, dospěl 
AS VUT k formulaci tohoto návrhu. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje návrh AS Fakulty chemické, aby zástupcem VUT ve Sněmu RVŠ z FCH byl 
pan doc. RNDr. František Krčma, Ph D. 
Hlasování: pro – 17  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 5 
AS VUT schvaluje návrh AS Fakulty chemické, aby zástupcem VUT ve Sněmu RVŠ z FCH byl 
pan doc. RNDr. František Krčma, Ph D. 
 
8. VOLBA PŘEDSEDY STUDENTSKÉ KOMORY AS VUT 

Vzhledem k nízké účasti studentů na zasedání požádali přítomní členové Studentské komory o 
přesunutí volby předsedy SK AS VUT na zasedání  AS VUT dne 11. 12. 2007. 
 
9. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 

 Vyjádření AS VUT k pravidlům voleb do Akademických senátů fakult VUT 
 
LK AS VUT se na svém jednání dne 30. 10. 2007 usnesla na tomto doporučení: 
 
LK AS VUT po delší diskusi doporučuje AS VUT, aby otázka voleb byla jednotná na všech fakul-
tách VUT, tzn. aby  volby do AS fakult probíhaly ve dvou volebních obvodech - zvlášť volby aka-
demických pracovníků a zvlášť volby studentů. 
 
Členové AS VUT diskutovali o otázce, zda výše uvedené doporučení LK plyne z platného znění 
zákona č. 111/1998 Sb. Z diskuse vyplynul jednak níže uvedený návrh usnesení a jednak poža-
davek, aby byl vznesen dotaz, jaké stanovisko k této otázce zaujímá MŠMT. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT doporučuje, aby volby do AS fakult probíhaly na všech fakultách VUT ve dvou voleb-
ních obvodech, zvlášť volby akademických pracovníků a zvlášť volby studentů. 
Hlasování: pro – 9  hlasů; proti – 2 hlasů; zdržel se hlasování – 5 hlasů. 
 
 Vnitřní předpisy ÚSI 

 
LK AS VUT na svém zasedání dne 12. 11. 2007 doporučila, aby AS VUT schválil Statut ÚSI a 
Jednací řád VR ÚSI. Organizační řád je součástí Statutu ÚSI. 
 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT schvaluje Statut ÚSI ve znění, které bylo členům AS VUT rozesláno dne 8. 11. 2007. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení: 
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AS VUT schvaluje Jednací řád Vědecké rady ÚSI ve znění, které bylo členům AS VUT rozeslá-
no dne 8. 11. 2007. 
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Doc. Gescheidtová, zastupující předsedkyně LK AS VUT, podala informaci o dalších vnitřních 
předpisech fakult, předložených AS VUT ke schválení: 

- FP  předložila AS VUT ke schválení Statut FP a VaJŘ AS FP. LK tyto dokumenty  pro-
jednala a postoupila je ke kontrole Správnímu odboru VUT. Dosud nebyl předložen Jednací řád 
Vědecké rady FP. 

- FCH  předložila AS VUT Statut FCH dne 6. 11. 2007. V dokumentu nebyly v revizním 
režimu vyznačeny změny oproti platnému znění. Proto byl Statut FCH vrácen s požadavkem tyto 
změny vyznačit. VaJŘ AS FCH a Jednací řád Vědecké rady FCH byly ke schválení AS VUT 
předloženy v platném znění. 

- FA dosud AS VUT žádnou novelizaci svých vnitřních předpisů AS VUT ke schválení 
nepředložila. 
 
Doc. Dalík uvedl, že AS VUT v nejbližších dnech předá rektorovi svůj návrh znění Statutu VUT, 
které je v souladu s požadavky LK AS VUT, s reorganizací rektorátu a se skutečností, že na 
VUT vznikl nový vysokoškolský ústav. 
  
UAS 6 
AS VUT doporučuje, aby volby do AS fakult probíhaly na všech fakultách VUT ve dvou voleb-
ních obvodech, zvlášť volby akademických pracovníků a zvlášť volby studentů. 
 
UAS 7 
AS VUT schvaluje Statut ÚSI ve znění, které bylo členům AS VUT rozesláno dne 8. 11. 2007. 
 
UAS 8 
AS VUT schvaluje Jednací řád Vědecké rady ÚSI ve znění, které bylo členům AS VUT rozeslá-
no dne 8. 11. 2007. 
 
10. VĚDECKÁ RADA ÚSI 

Seznam členů Vědecké rady ÚSI, navržený ředitelem ÚSI prof. Bradáčem byl AS VUT doručen 
dne 29. 10. 2007. Všichni navržení členové, kteří jsou občany ČR, mají negativní lustrační 
osvědčení. Povinnost AS VUT vyslovit souhlas s navrženou vědeckou radou plyne z § 34 bod 
(5). K navrženému složení VR ÚSI se v diskusi neobjevila žádná připomínka.  
 
Návrh usnesení: 
AS VUT souhlasí se složením Vědecké rady ÚSI, navrženým AS VUT ředitelem ÚSI.   
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
UAS 9 
AS VUT souhlasí se složením Vědecké rady ÚSI, navrženým AS VUT ředitelem ÚSI. 
   
11. EKONOMICKÉ  ZÁLEŽITOSTI 
 
Předseda EK AS VUT Dr. Popela uvedl, že většina usnesení byla již projednána v diskusi k  
informacím vedení VUT. Upozornil na dva zbývající body ze zasedání ekonomické komise AS 
VUT: Na financování VŠ podle hodnocení VaV, evropské projekty a materiály k přípravě Bílé 
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knihy a na dořešení problematiky účtování vložného na konference. K uvedeným bodům přijala 
EK tyto návrhy na usnesení AS VUT. 
  
Návrh usnesení:  
AS VUT se obrací na zástupce AO VUT ve Sněmu Rady VŠ, aby věnovali maximální pozornost 
strategickým otázkám vztahujícím se k financování VŠ: Bílá kniha, hodnocení VaV, evropské 
projekty. AS VUT apeluje na zástupce AO VUT, aby k uvedeným otázkám na Sněmu RVŠ vy-
stupovali aktivně, koordinovaně a se znalostí věci.  
Hlasování: pro – 16  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT žádá vedení VUT, aby pověřilo externího auditora VUT definováním účetních postupů 
při účtování vložného na konference. Dále by se auditor měl vyjádřit k tomu, od kdy lze úpravu, 
bude-li možná, zařadit do postupů účtování platných pro VUT v účetním období. Náklady na 
zpracování auditu budou zaplaceny z rezervy AS VUT. 
Hlasování: pro – 17  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
Doc. Dalík uvedl, že některým studentům FAST včetně několika zahraničních byly vydány stu-
dijní průkazy s velkým zpožděním. Situaci a příčiny zpoždění vysvětlil prorektor Jura. Uvedl, že 
tento problém již projednal s děkanem FAST prof. Štěpánkem na Kolegiu rektora. Přiznal, že 
v případě průkazů pro zahraniční studenty došlo k pochybení ze strany CVIS, ale na druhé straně 
vyslovil přesvědčení, že v případě průkazů pro studenty CŽV nepředala Fakulta stavební všech-
ny potřebné informace k vystavení těchto průkazů do informačního systému Apollo. 
 
UAS 10 
AS VUT se obrací na zástupce AO VUT ve Sněmu Rady VŠ, aby věnovali maximální pozornost 
strategickým otázkám vztahujícím se k financování VŠ: Bílá kniha, hodnocení VaV, evropské 
projekty. AS VUT apeluje na zástupce AO VUT, aby k uvedeným otázkám na Sněmu RVŠ vy-
stupovali aktivně, koordinovaně a se znalostí věci.  
 
UAS 11 
AS VUT žádá vedení VUT, aby pověřilo externího auditora VUT definováním účetních postupů 
při účtování vložného na konference. Dále by se auditor měl vyjádřit k tomu, od kdy lze úpravu, 
bude-li možná, zařadit do postupů účtování platných pro VUT v účetním období. Náklady na 
zpracování auditu budou zaplaceny z rezervy AS VUT. 
 
12. PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Stížnost studentů FaVU – rušení ateliéru kresby. 
Členové pedagogické komise AS VUT Dr. Krupková, Dr. Spoustová, doc. Kunovský a student 
P. Dub dne 6. 11. 2007 projednali tuto stížnost na FaVU přímo s autory stížnosti. Bylo zjištěno, 
že studenti tento problém neprojednali osobně se studijním proděkanem FaVU Mgr. Fajnorem. 
Dr. Krupková uvedla, že zásadním a hlavním důvodem byla nedostatečná komunikace mezi ve-
dením fakulty a studenty. Zápis z jednání je přílohou č. 2 tohoto zápisu. PK AS VUT doporučuje 
vrátit řešení problému studentů ateliéru kresby zpět na FaVU. 
 
Návrh usnesení AS VUT 
AS VUT vrací zpět stížnost studentů Ateliéru kresby na FaVU. Po jednání zástupců PK AS VUT 
na FaVU bylo zjištěno, že studenti neřešili osobně uvedený problém s proděkanem pro studium. 
Hlasování: pro – 17  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Průzkum forem ověřování a hodnocení studijních výsledků na fakultách VUT. 

K vyhodnocení ankety „Průzkum forem ověřování a hodnocení studijních výsledků na fakul-
tách“ požádala Dr. Krupková členy PK AS VUT o doplnění, připomínky a návrhy. Uvedla, že jí 
dosud žádná odpověď nebyla doručena. Protože v komentáři k hodnocení průzkumu, kde podala 
své návrhy, by měla být uvedena i stanoviska ostatních členů Akademického senátu, bude ko-
mentář  v elektronické formě rozeslán všem členům Akademického senátu s žádostí o jejich do-
plnění, připomínky a návrhy. 
 
 Mezifakultní výuka 

Předsedkyně PK AS VUT Dr. Krupková uvedla, že PK se mezifakultní výukou bude zabývat.  

UAS 12 
AS VUT vrací zpět stížnost studentů Ateliéru kresby na FaVU. Po jednání zástupců PK AS VUT 
na FaVU bylo zjištěno, že studenti neřešili osobně uvedený problém s proděkanem pro studium. 
 
13. RŮZNÉ 
 
 Návrh zástupce akademických pracovníků VUT v Dozorčí radě KaM. 

Připravený Jednací řád Dozorčí rady KaM stanoví, že Dozorčí rada KaM sestává ze 4 zástupců 
studentů, 1 pracovníka KOR, 1 člena zaměstnanecké komory AS, prorektora a kvestora VUT. 
Doc. Dalík navrhl, aby komora akademických pracovníků navrhla na místo svého zástupce 
v Dozorčí radě KaM dva kandidáty: prof. Vávrovou a Dr. Popelu, bývalé členy Dozorčí rady 
KaM. 
 
Návrh usnesení AS VUT 
Zaměstnanecká komora AS VUT navrhuje rektorovi jako kandidáty na svého zástupce v Dozorčí 
radě KaM prof. Miladu Vávrovou a Dr. Pavla Popelu. 
Hlasování: pro – 11  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 
 Předseda AS VUT požádal EK AS VUT, aby pro zasedání AS VUT dne 11. 12. 2007 připra-

vila návrh na využití finančních prostředků z rezervy Akademického senátu VUT. 
 
 LK AS VUT byla pověřena, aby do zasedání AS VUT dne 11. 12. 2007 připravila návrh časo-

vého plánu voleb do AS VUT a výjezdního zasedání AS VUT v roce 2008. 
 

 Dne 20. 11. 2007 se koná slavnostní 8. veřejné akademické shromáždění k výročí založení 
VUT v Brně. 

 
 Předseda AS požádá sekretariát rektora VUT o stanovení termínů zasedání AS VUT na ob-

dobí leden – červen 2008. 
 
 Ing. Hanušová, s poukazem na výsledky projednání několika stížností z AO VUT předlože-

ných AS VUT v poslední době, navrhla, aby AS VUT přijal usnesení tohoto znění : 
 
Návrh usnesení: 
AS VUT upozorňuje členy AO, aby před podáním stížností navržených k projednání AS VUT 
neopomíjeli možnost využití standardních opravných prostředků.  
Hlasování: pro – 14  hlasů; proti – 0 hlasů; zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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UAS 13 
Zaměstnanecká komora AS VUT navrhuje rektorovi jako kandidáty na svého zástupce v Dozorčí 
radě KaM prof. Miladu Vávrovou a Dr. Pavla Popelu. 
 
UAS 14 
AS VUT upozorňuje členy AO, aby před podáním stížností navržených k projednání AS VUT 
neopomíjeli možnost využití standardních opravných prostředků. 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 11. 12. 2007 od 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
 
V Brně dne 26.11. 2007 
Zapsala: Ing. Věra  Tošovská         
 
 
                                                
                                                                  Doc. RNDr. Josef Dalík, CSc.   
                                                                                  předseda AS VUT 
 
 
Příloha: 
  č.1  Stav počtu studentů nově zapsaných  
         v akademickém roce 2007  
  
 č. 2  Zápis z jednání PK AS VUT ze dne 6. 11. 2007 

 11


	 
	Program jednání: 
	Průběh jednání: 
	1. Zahájení jednání  a určení skrutátorů 


